
Rozhovor s poslankyňou

Škôlky, deti, rodiny                             
Rozprávali sme sa s  podpredsedníčkou 
Komisie školstva a  športu MZ BA-Lamač 
PaedDr. Mgr. Renátou Ocilkovou.

Máte za sebou jeden a pol 
roka prvého pôsobenia 
v MZ. Ako ho hodnotíte?
Veľmi sa teším, že naše 
zastupiteľstvo je bohaté 
v rôznosti, že každá skupina 
ľudí má v našom zastupiteľ-
stve „svojho ombudsmana“ 
– dôchodcovia, rodiny, mlá-
dež, stredná generácia, deti, rodičia, športovci, 
učitelia, cestujúci v  MHD, či šoféri... Mrzí ma 
však, že mladé rodiny akoby ťahali v  Lamači 
za kratší koniec. Napriek tomu, že Lamač bo-
juje s  takým nádherným problémom – de-
mografickou explóziou, odozvu v  srdciach 
všetkých poslancov zatiaľ táto téma ešte ne-
našla. O naše materské školy i základnú školu 
je veľký záujem, čo je úžasný indikátor kvality 
a obľúbenosti. Aj tento rok bolo prihlásených 
do lamačskej základnej školy viac detí ako po 
minulé roky (91), do štátnej materskej školy 
75 a  do cirkevnej materskej školy 45. Keďže 
ani jedna z  týchto inštitúcií nemala kapacitu 
na prijatie všetkých prihlásených detí, museli 
hľadať z  tejto situácie východisko. Základná 
škola využila zákonnú možnosť prijať do prvé-
ho ročníka viac detí ako doteraz, a tak zvýše-
ním počtu detí v triedach a otvorením nultého 
ročníka bude môcť prijať takmer všetky prihlá-
sené deti. Materská škola tiež požiadala o vý-
nimku, ktorú jej umožňuje Zákon č. 245/2008 
Z.z. v  znení neskorších predpisov a  veľkosť 
tried v budovách na Malokarpatskom námestí 
a Heyrovského ulici, a tak ako „obecná škôlka“ 
vyhovie všetkým žiadostiam o prijatie detí s tr-
valým pobytom v  Lamači. Cirkevná materská 
škola v Lamači napriek veľmi dobrej spoluprá-
ci s obecnou škôlkou (niektoré duplicitné pri-
hlášky) ako jediná nedokáže vyhovieť všetkým 
žiadostiam, nakoľko do školy odchádza len 11 
detí a triedy sú približne o tretinu až polovicu 
menšie, a  preto nie je možná ďalšia výnimka 
v  počte detí. Už štvrtý rok sa potvrdzuje po-
treba štyroch tried aj v kresťanskej škôlke, ale, 
žiaľ, pre chýbajúce priestory nemôžu byť všet-
ky lamačské deti prijaté do riadneho predškol-
ského zariadenia. Toto pokladám za svoju bo-
lesť a zlyhanie, že sa mi nepodarilo presvedčiť 
všetkých lamačských poslancov, aby vo svo-
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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 7. 6. a miestneho zastupiteľstva 21. 6. 2012.

Mamy rôzneho veku sa zišli v  druhú májovú 
nedeľu v  lamačskom kine presne v  deň ich 
sviatku – Deň matiek. Všetky mamičky a  ba-
bičky privítal starosta našej mestskej časti 
Peter Šramko, ktorý ocenil ich rolu a  úlohu 
v rodine, domácnosti, v práci... Mamy sú tie, čo 
každodenne riešia životné situácie, tie čo držia 
ochranné krídla nad deťmi. Potom sa prihovo-
rila všetkým aj predsedníčka kultúrnej komisie 
Marta Janyšková, ktorá zdôraznila, že nie kaž-
dej žene sa pošťastilo byť matkou a rodičom, 
napriek tomu, ich úloha v  našej spoločnosti 
je nenahraditeľná. Pre všetkých prítomných 
v sále bol určený aj krátky kultúrny program – 
na úvod talentovaná Lamačanka, iba 9-ročná 
huslistka Martinka Výbohová predviedla svoje 
umenie (na foto č. 1). Na mandolíne zahrala 
a zaspievala Nikolka Liptáková-Kováčová. Po-
tom vystúpili so svojím programom Tancujú-
ce slnečnice. Po krátkom programe P. Šramko 
spolu s  M. Janyškovou ocenili dve zástupky-
ne materského centra Obláčik – Elenu Černú 
a Marcelu Zámečníkovú (na foto č. 2) za zásluž-

nú prácu v materskom centre a dve mamičky 
– Jozefínu Čalfovú (na foto č. 3) a Alžbetu Du-
beckú za dlhoročnú starostlivosť o deti. Samo-
zrejme, ocenenie si zaslúžia všetky matky. Po 
filmovom predstavení Polnoc v  Paríži čakalo 
všetkých aj drobné občerstvenie.
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Pokračovanie na str. 2

Verejná obchodná súťaž                  
Mestská časť Bratislava-Lamač, vypisuje verej-
nú obchodnú súťaž na prenájom nebytových 
priestorov:
– nebytové priestory (vináreň „U Jara“) v  ob-
jekte Domu služieb Lamač na Malokarpat-
skom námestí č. 7, súp. č. 1128, 841 03 Bratisla-
va o celkovej výmere 76, 3 m2 pozostávajúce 
z prevádzky, kancelárie, chodieb a WC. 
Záujemca svoju ponuku predloží v  zalepenej 
obálke do 15. 6. 2012 do 12. hod., s nápisom 
„Obchodná verejná súťaž – dlhodobý nájom 
majetku nebytové priestory Dom služieb La-
mač – NEOTVÁRAŤ“– so svojou adresou. Pres-
né informácie a  podmienky o  obchodnej ve-
rejnej súťaži sú zverejnené na webovej stránke 
www.lamac.sk a na úradnej tabuli Miestneho 
úradu MČ Bratislava-Lamač. 

Informácie o priestoroch a podmienkach nájmu 
vám poskytne Gabriela Šteruská (steruska@la-
mac.sk), t. č. 02/647 81 581. 

Deň matiek v kine                          

Obr. 1

Obr. 2

Obr. 3
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jich rozhodnutiach uprednostnili a  podporili 
lamačské rodiny pred podnikateľskými aktivi-
tami z  iných mestských častí. Verím, že z tém 
výsostne ľudských prestaneme robiť politiku 
a začneme pracovať pre ľudí v každej oblasti 
života bez ohľadu na stranícke tričko.

Ste podpredsedníčka komisie pre školstvo 
a  šport. Čo považujete za „svoju agendu“ 
v tejto oblasti?
Za jedno z mojich hlavných poslaní v MZ La-
mač pokladám problematiku mladých rodín, 
detí, mládeže. Z  toho dôvodu veľmi vítam 
a  oceňujem aktivitu miestneho úradu na za-
pojenie sa do výzvy v  rámci európskych fon-
dov. Bol vypracovaný a  podaný projekt pod 
názvom „Voľnočasový areál s  multifunkčným 
využitím“. Ak bude projekt schválený, v  La-
mači pribudne veľmi pekný areál v  zeleni so 
športovými a  hracími prvkami pre všetkých: 
pre rodiny s malými deťmi, školopovinné deti, 
-násťročných, vyznávačov loptových hier, ale-
bo tých, čo si chcú len trošku zacvičiť. Cenné 
je aj to, že projektový spis bol vypracovaný 
v  úrade pod vedením starostu a  prednostky. 
Týmto sa ušetrili nemalé finančné prostriedky. 
Náklady projektu zatiaľ tvorí len vypracovanie 
realizačného - stavebného projektu. Podľa po-
sledných informácií projekt prešiel technickou 
kontrolou (to znamená, že boli dodané všetky 
náležitosti projektového spisu a boli správne) 
a  postúpil do odborného hodnotenia. Výsle-
dok by sme sa mali dozvedieť koncom augus-
ta. Už nám zostáva len držať si palce. Jednou 
z podmienok predloženia tohto projektu bolo 
aj schválenie záverečného účtu. Išlo o to, aby 
bolo jasné, že predkladateľ projektu funguje 
v  riadnom finančnom režime, v  riadnom roz-
počte, plniac si všetky ekonomické záväzky. 
Je veľmi potešujúce, a tiež to svedčí o dobrej 
práci úradu, že po roku nám nezávislý audítor 
dal výrok. Znamená to, že v  roku 2011 mest-
ská časť hospodárila s majetkom a finančnými 
prostriedkami v súlade s platnou legislatívou. 
Kto sleduje hospodárenie obce vie, že audítor 
nedal výrok k  účtovnej závierke za rok 2010. 
Dôvodom napríklad bolo to, že odpisy ma-
jetku boli robené „kvalifikovaným odhadom“ 
– a  takýto spôsob naša legislatíva naozaj ne-
pozná. Čo je však smutné, že aj pri schvaľova-
ní záverečného účtu, ktorý bol podmienkou 
na predloženie projektu na relax pre všetkých 
Lamačanov, niektorí poslanci akoby zabudli 
na ľudí a nechali sa uniesť osobnými ambícia-
mi a emóciami. Po dlhej debate napokon za-
stupiteľstvo projekt posunulo na predloženie, 
za čo ďakujem mojim kolegom s  pozitívnym 
prístupom k tejto problematike. Nech sa páči, 
kliknite na: www.lamac.sk (Miestne zastupitel-
stvo/ Pozvanky,uznesenia,zapisnice/3.5.2012/7.
bod) alebo videozáznam: www.tvba.sk (Archiv/
MZ Lamac).
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dokončenie zo str. 1

Čo nás zamestnáva v týchto dňoch   

Voľnočasový areál
Aj naša mestská časť sa zapojila do výzvy, 
ktorá umožňuje mestským častiam v Bratisla-
ve predložiť projekty, na ktoré môžu čerpať 
prostriedky z  fondov EÚ. Za veľmi krátky čas, 
cca 90 dní, sme spolu s projektantmi a pracov-
níkmi MÚ spracovali a  predložili príslušným 
inštitúciám projekt pod názvom „Voľnočasový 
areál s multifunkčným využitím“, ktorý zahŕňa 
časť bývalého areálu školského dvora, ako aj 
priľahlého parčíka medzi školským dvorom 
a  Studenohorskou ulicou. Vyriešili sme areál 
pre aktívne využitie ihrísk, zelene a  parčíka 
pre vekové kategórie od 2 do 77 rokov. Sku-
točne chceme využiť tento priestor na aktívny 
šport, ale aj oddych, aby sme umožnili deťom 
i mládeži športovať na aktívnych prvkoch, kto-
ré sú bezpečné a  zároveň moderné, a  ktoré 
podporia zdravý pohyb. Rád by som poprosil 
všetkých Lamačanov, nech nám držia palce 
pri schvaľovaní projektu, ktorého hodnota je 
skoro 700 000 €, pretože konkurencia dobrých 
projektov je veľká, a peňazí je ako vždy, málo.

Multifunkčná hala
V májovom čísle Lamačana sa veľká časť ve-
novala multifunkčnej hale – cyklistickému 
štadiónu Na barine. Články vyvolali u občanov 
Lamača rôzne emócie. Pripomienky, ktoré boli 
doručené nášmu úradu musia posúdiť prís-
lušné komisie, ako aj miestne zastupiteľstvo. 
Z môjho pohľadu, tak ako som sa už viackrát 
vyjadril, je hala problém, ktorý musím spolu 
s novými poslancami vyriešiť v zmysle zákona 
a  platných zmlúv. Na poslednom zasadnutí 
MZ sme žiadali od investora predložiť doklady 
o finančných prostriedkoch na realizáciu a do-
pracovať projekt v zmysle ďalších podmienok, 
ktoré zlepšia využiteľnosť tejto haly v  pros-
pech občanov našej mestskej časti. Či sa ten-
to projekt bude realizovať, závisí od investora 
ktorý musí splniť tieto, ako i ďalšie podmienky 
na vydanie stavebného povolenia. 

Peter Šramko,
starosta

Stop Rásochám?                                      

(Zamyslenie sa nad jednou facebookovou 
aktivitou)

S takýmto názvom na sociálnej sieti si založil 
profil čerstvý podpredseda SDKÚ-DS Viliam 
Novotný v prvej polovici mája. Ešte v ten deň 
ako ho tento pán doktor z Košíc založil, som si 
mu dovolil napísať komentár, že bolo by fajn, 
keby nezneužíval túto tému na svoje politické 
ciele. S veľkou pompou zorganizoval tlačovku, 
priniesli to takmer všetky médiá, ale po desia-
tich dňoch od tejto promoakcie si získal pod-
poru „až” 30 ľudí (stav k 21. 5. 2012). 
Nedostavaná nemocnica Rásochy je pre 
Lamač veľká trauma, keďže všetci vieme, za 
akých okolností došlo k vyvlastneniu pozem-
kov, akým necitlivým spôsobom bola táto 
oblasť zabratá. Po revolúcii sa okrem opráv-
neného zrušenia výstavby nezmyselného 
megasídliska, zastavil aj projekt nemocnice, 
do ktorého sa na vtedajšie ceny investovala 
takmer miliarda korún. Veľká škoda pre La-
mač, Bratislavu a  celé Slovensko. Dnes, po 
20 rokoch, tu máme konečne vládu, ktorá 
chce dokončiť tento projekt a  premeniť ten-
to skelet na modernú nemocnicu aj s novými 
výučbovými priestormi pre našich budúcich 
doktorov. Každý, kto je z  Bratislavy, tak vie, 
v  akých podmienkach sa učia naši budúci 
doktori na Lekárskej fakulte, ako vyzerá ne-
mocnica na Kramároch, či Mickiewiczovej 
ulici, práve naše lamačské Rásochy by tento 
problém mali vyriešiť.
Pre Lamač je dostavba nemocnice strategická 
vec, nielen z  hľadiska daňových príjmov do 
rozpočtu, ale najmä z hľadiska toho, že Ráso-
chy sú kľúčom k  odomknutiu celého územia 
na Zečáku, kde v budúcnosti majitelia pozem-
kov chcú stavať. Preto si myslím, že vytĺkanie 
politického kapitálu demagogickým stavaním 
celého Slovenska proti Bratislave je od pod-
predsedu SDKÚ-DS V. Novotného absolútne 
zavádzajúce a  neprijateľné. Hektáre pozem-
kov pod budúcou nemocnicou a  campusom 
boli vyvlastnené za účelom výstavby zdravot-
níckeho zariadenia, iný účel znamená vrátiť 
pozemky pôvodným majiteľom. Preto som 
pozval V. Novotného na zasadnutie nášho jú-
nového miestneho zastupiteľstva, kde by som 
rád od neho počul, čo chce teda s Rásochami 
robiť, lebo exminister zdravotníctva R. Zajac 
ich predával tri roky, ale žiadny kupca sa práve 
kvôli týmto zákonným prekážkam nenašiel. 
Nuž, milí Lamačania, držme palce všetkým 
ľuďom, ktorým ide o to, aby sa z Rásoch stalo 
moderné, špičkové zdravotnícke zariadenie 
pre celé Slovensko, ktoré bude významným 
impulzom pre ďalší rozvoj Lamača v  treťom 
tisícročí.

Radoslav Olekšák,
poslanec miestneho zastupiteľstva, 

predseda komisie financií, 
podnikateľských aktivít a dopravy
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Odkedy žijete v Lamači? Máte tu aj svoje korene?
Som starý Lamačan, aj keď sa ešte za starého ne-
považujem. Poznám tu skoro každý dom, takmer 
každý strom. Mám tu aj môj „rodný dom“. V Lamači 
bývam od narodenia. Ak by som použil myšlienku 
Juraja Jakubiska: „Sedím na konári a je mi tu dob-
re“. Naše korene sú veľmi hlboké. Babka, rodená 
Kompaníková, matka rodená Milošovičová a  jej 
matka Krajačičová – tam siaha náš rod a  bolo to 
od roku 1624. Tak to uvádza aj historik A. Húščava. 
Korene mám teda pevné a snažím sa ich udržiavať. 
Moji traja synovia by mali byť nasledovníci. Rod by 
teda nemal vymrieť po praslici a na meče neverím.

V novembri 2011 vás starosta Lamača ocenil za 
váš prínos našej MČ. Za čo konkrétne?
To by vám najlepšie vedel odpovedať sám staros-
ta. Bolo to asi za prínos v športe. Snažím sa vždy 
pomôcť, keď ma o to požiadajú a niekedy, aj keď 
ma nepožiadajú. Keď ide o  Lamač, tak som vždy 
pozitívne naladený. Dianie v  našej mestskej časti 
pozorne sledujem aj vďaka časopisu Lamačan. 
Ráno každý deň vstávam o štvrtej hodine, celý deň 
som v práci, a tak som odkázaný na informácie iba 
z druhej ruky. 

Odkedy ste sa venovali futbalu, kedy v  FK La-
mač? 
Šport a osobitne futbal sledujem pravidelne. Dnes 
som už len teoretik. Aktívne som hrával futbal od 
roku 1960. Na vojenčine v  Dobruške v  Čechách 
a potom v Lamači – asi 15 rokov. Bavilo ma najmä 
organizovať a riadiť hru na ihrisku a potom vyhrá-
vať. Mal som šťastie vyhrávať súťaže. 

Dnes sa teda už asi nevenujete aktívne tomuto 
športu...
Dnes už len filozoficky, ale sledujem ho komplex-
ne. Radosť mi robí môj najmladší syn, ktorého vzo-
rom je Julko Haas, bývalý majster sveta v ľadovom 
hokeji, samozrejme, tiež Lamačan.

Kedy sa stal z aktívneho hráča funkcionár?
Najskôr som aktívne hral, potom som bol funkcio-

nár. Oboje som sa snažil robiť zodpovedne. Nie-
kedy v 90. rokoch ma oslovil vtedajší predseda FK 
Jozef Haraslin st. Hrali sme vtedy v tretej lige, a boli 
sme na poslednom mieste, mali sme iba 4 body 
a bolo treba sa zachrániť. Predostrel som im vlast-
nú predstavu, ako by mal futbalový klub fungovať. 
Oslovil som osobnosti z Lamača, priateľov a začali 
sme boj o záchranu. Najskôr to bol M. Kriško, špor-
tový novinár, J. Munka, popredný hokejový roz-
hodca, bývalý hráč J. Koněčný, Julo Haas, hokejista, 
majster sveta, J. Haraslin st., oddaný hráč a  funk-
cionár FK, V. Pipiška, šéfoval revíznej komisii, atď.

A podarilo sa vám zachrániť v súťaži? 
Áno. V ďalšom ročníku sme už hrali v pohode. Pri-
šiel dobrý tréner, niekdajší ligový hráč V. Varadin, 
stabilizoval káder. Prišli postupne aj ďalší funk-
cionári a zanietenci, poslanec L. Lučenič, emeritná 
persona M. Schelling, L. Adamský, ktorý sa potom 
zaslúžil aj o medzinárodnú spoluprácu. Vtedy sme 
tomu hovorili – družba – a  takúto sme mali s  ra-
kúskym Mariazellom a  FK Pardubice. Každoročne 
sme uskutočňovali futbalové turnaje pre všetky 
kategórie. Napríklad naša prípravka vtedy mala 
30 detí, mali sme aj predprípravku, mladší a starší 
dorast, žiacke kategórie a všetci hrali v súťažiach. 
Obnovili sme po 20 rokoch turnaj o putovný pohár 
Malého Záhoria. Zaslúžil sa o to aj dlhoročný pred-
seda FK Leo Trsťan, ktorý sa významnou mierou 
podieľal na tom, že futbal v Lamači nezanikol. 

Samozrejme, že na vrchole snaženia bolo A muž-
stvo v tretej lige... 
Mali sme aj B mužstvo a tradične aj tzv. Old boys 
mužstvo, za ktoré som si ešte zahral aj ja. Naše 
áčko viedli viacerí skúsení tréneri. Najväčšie úspe-
chy dosiahol Jožko Obert, niekdajší českosloven-
ský reprezentant, hráč Slovana Bratislava. Ochotne 
radil aj ostatným trénerom, bol výborný metodik. 
Aj touto cestou sa mu chcem poďakovať. Bolo už 
len samozrejmé, že prišli ďalšie úspechy. Získali 
sme dvakrát pohár BFZ, postúpili sme do celoslo-
venského pohára, hrali sme s ligistami Nitry a Zla-
tých Moraviec, na hodový futbal prišli aj hokejisti 
z  Trenčína, uskutočňovali sme rôzne akcie, často 
zaznievala hudba z  nášho štadióna, na tréningy 
chodievali desiatky divákov, skrátka bola pohoda 
na ihrisku a v jeho okolí. Vyvrcholením bolo víťaz-
stvo v III. lige. To je tak iba v skratke o našej každo-
dennej mravčej práci. 

Čo hovoríte na úspechy – neúspechy lamačského 
futbalového klubu v posledných rokoch?
My sme boli úspešní v  tretej lige. Teraz je naše 
„áčko“ na čele piatej ligy. V športe to tak niekedy 
býva. Nastúpila nová, mladá generácia a  sú na 
dobrej ceste. Držím im palce. 

V súčasnosti sa venujete predaju mäsa a podni-
káte...
Mäsiarstvu som sa vyučil a ostal som mu verný, je 
to môj celodenný a  celoživotný program. Pracu-
jem v oblasti výroby, spracovania a predaja mäsa 
a každý si vie predstaviť, že sa dá presadiť len kvali-
tou, receptúrami výrobkov, ktoré sa držia starej tra-
dície, ale aj najnovších trendov. Naše krédo je, že 
vyrábame výrobky len z mäsa a sme hrdí, že vieme 
tento slogan napĺňať. MIRAN je kvalita, ktorá chutí! 
Ale táto téma by bola na nový rozhovor. 

Ako trávite voľný čas?
Mám ho málo, najčastejšie ho využívam na pe-
šie túry po lamačskom chotári, alebo aktuálnymi 
prácami vo vinohrade. Sledoval som MS v  hokeji 
a  ešte stále sa teším z  úspechov našej reprezen-
tácie. Zájdem aj na dobré pivko, alebo si vychut-
návam svoje červené víno. V pláne mám navštíviť 
české hrady a zámky, aspoň niektoré.

Katarína Lepiešová

O ich existencii i odstránení sme sa porozprávali 
s  Lamačanom, obyvateľom, ktorému to nebolo 
ľahostajné – Petrom Velickým a  ktorému za ne-
zištnú pomoc Lamaču ďakujeme.

Kde sa nachádzali čierne skládky?
Čierne skládky sa nachádzali, a žiaľ, stále ešte na-
chádzajú, v oblasti Rázsoch a Zidín. V minulosti tu 
bola krásna záhradkárska a vinohradnícka oblasť, 
ale začatím a neskorším pozastavením stavby ne-
mocnice prišlo v priebehu času k postupnej devas-
tácii tejto oblasti. Namiesto záhradkárov nastúpili 
bezdomovci a záhradky si niektorí „tiežlamačania“ 
zamenili na zberný dvor OLO. Žiaľ, kým sa nepo-
darí mestskej časti spustiť prevádzku zberného 
dvora komunálneho odpadu, tento problém bude 
asi pretrvávať. Ďalší problém je, že devastácia bola 
fakticky spustená inštitučne – investorom a  reali-
zátormi Rásoch – pretože v oblasti sa nachádzajú 
aj rôzne zvyšky stavebného materiálu nedostava-
nej nemocnice (betónové panely a iné segmenty), 
resp. postupne hrdzou rozožieraný, rozpadávajúci 
sa a dnes už nikam nevedúci provizórny most, a na 
to už jednotlivec nestačí.

Prečo ste sa rozhodli ich odstrániť na vlastné ná-
klady?
Nemohol a nemôžem sa pozerať na to, ako sa táto 
časť Lamača zmenila na nelegálnu skládku odpa-
du. V prvom rade preto, že cez túto oblasť denno-
denne chodievam z domu a späť domov a v dru-
hom rade preto, že k tejto oblasti cítim niečo ako 
dlh, alebo záväzok. Ako bratislavské dieťa som fak-
ticky každé prázdniny z väčšej časti trávil u starých 
rodičov v Lamači, a tí vlastnili v oblasti Rázsoch dva 
vinohrady, Vyrastal som tu, bicykloval sa, strieľal 
z praku a z fazuľkáča, kradol čerešne. Keď som sa 
sem pred dvomi rokmi presťahoval, nezniesol som 
pohľad na neporiadok, ktorý tu dnes panuje. A lep-
šie ako vnútorne sa zožierať, je začať niečo robiť.

Pomohol vám niekto?
S tou pomocou je to rôzne. Niektoré, samozrejme, 
menšie skládky som riešil sám. Zapojil som za auto 
prívesný vozík, naložil pri ceste pohodené vrecká 
s  domácim odpadom, alebo niekým pokosenou 
a takto «ekologicky likvidovanou» trávou a odvie-
zol to do zberného dvora OLO. Aj sa ma jeden su-
sed opýtal, či som teraz mestský zametač:-) Mám 
však istú povahovú črtu, som netrpezlivý. Tak že ma 
nebaví práca, ktorá „neodsýpa“. Postupne som za-

pojil synov, neskôr kamarátov a teraz už aj mecha-
nizmy a  brigádnikov. Nezištne pomáhali synovia, 
s  nimi som bol aj minulý rok na organizovanom 
upratovaní okolia cintorína, ale tento rok sme pre-
niesli aktivitu bližšie k nášmu domu. 

Koľko kontajnerov neporiadku ste vyviezli?
Minulý rok jeden – to je ten, čo sme nakladali ruč-
ne a  zvážali k  nemu neporiadok prívesným vozí-
kom. Túto jar mi miestna časť po mojej dohode so 
starostom P. Šramkom vyčlenila jeden kontajner. 
Žiaľ, ten bol v priebehu pol hodiny plný, a z hro-
mady veľmi neubudlo. Bagrista navrhol, že majú 
vo firma tatrovku so zvýšenými bočnicami, a tá od-
vezie oveľa viac, ako je objem kontajnera. Tak sme 
ju zavolali, a otočila sa štyrikrát...

kl

Rozhovor s Lamačanom Michalom Ranincom

Celý život verný mäsu a futbalu                                                                  

Čierne skládky – na chvíľu – odstránené                                           
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V svete šťastných detí                        
Rozprávky z ôsmeho svetadiela predstavila 
deťom v  MŠ Heyrovského Bibiana Ondrejko-
vá – spoluautorka knihy, ktorá hneď upúta-
la deti a  ich rodičov. Kniha privedie deti do 
sveta šťastných detí, aj keď sú malé, veľké, 
tučné, chudé, biele, čierne, zdravé alebo nie. 
Bibiana Ondrejková prišla deťom porozprávať, 

ako sa píšu knihy. Deti poznajú jej prvú knihu 
o dievčinke Julinke, tú s radosťou opakovane 
počúvajú. Deti a rodičia sa tiež pochválili svo-
jou tvorbou rozprávok a  príbehov, ktoré deti 
doplnili aj ilustráciami. Je pekné, že rodičia 
svojim deťom nielen čítajú, ale príbehy aj vy-
mýšľajú. A  tak vychovávajú detského poslu-
cháča a  budúceho čitateľa. Kniha Rozprávky 
z ôsmeho svetadielu vznikla na podporu detí 
s autizmom.
Kúpou tejto knihy sa podporí budovanie 
Ôsmeho svetadiela, rezidenčného zariade-
nia pre deti a  mladých dospelých postih-
nutých autizmom v  obci Borová neďaleko 
Trnavy. Ďakujeme za príjemné popoludnie 
s knihou!

Z. Mazancová,
MŠ Heyrovského

Úspešný Mladý slovanista            
Tento projekt realizuje ŠK Slovan a  svoje vy-
vrcholenie mal 31. 5. 2012 pri príležitosti 
Dňa detí. Budú na ňom súťažiť starší a mlad-
ší žiaci vo futbale, dievčatá – roztlieskavačky 
a  uskutočnia sa aj iné zábavné podujatia pre 
deti a  mládež. Projekt bol veľkým úspechom 
pre žiakov našej základnej školy v  Lamači. 
Vyhrali veľa cien:
1. cena: horský bicykel od spoločnosti Gre-
en Bike – Samko Hornáček (ZŠ Lamač)

2. cena: zahraničný zájazd na futbalový zá-
pas od spoločnosti FutbalTour – Filip Lepieš 
(ZŠ Lamač)
7. cena: Baloon Kit – fľaša hélia a  balónikov, 
od spoločnosti Linde – Patrik Baltazarovič (ZŠ 
Lamač)
10. cena: balíček suvenírov od spoločnosti 
Mercedes – Benz – Rebeka Jurištová (ZŠ La-
mač)
11. cena: fanúšikovský set oblečenia od spo-
ločnosti Adidas – Patrik Bučič (ZŠ Lamač).

Mária Imrichová

Prvé sväté prijímanie v Lamači

Prvá májová nedeľa mala v našej farnosti po-
svätný a  slávnostný nádych. Slnkom zaliate 
rozžiarené ráno, nádherne vyzdobený kostol 
dali tušiť, že dnes je mimoriadny deň. Mimo-
riadny pre naše rodiny, pretože ich 41 detí, po 
náležitej príprave vdp. Marekom Krošlákom 
a  katechétkou Beátou Pilkovou, pri slávnost-
nej omši pristúpili k svätému prijímaniu.
Sám Ježiš v  Eucharistii vstúpil do sŕdc našich 
detí, aby mohol byť stále s nimi a aby v nich 
zapálil svetlo, ktoré majú niesť celým svojím 
životom.

ThDr. Beáta Pilková

Privítali sme 21 malých Lamačanov

Keďže nám novonarodených Lamačanov 
pravidelne pribúda, už sa akcia Vítanie Lama-
čanov koná dva razy do roka. Tá prvá sa usku-
točnila 15. mája v  popoludňajších hodinách 
v lamačskom kine a napriek tomu, že sme vte-
dy hrali dôležitý hokejový zápas na MS, prišli 
so svojimi ratolesťami aj mamičky, aj otecko-
via... Tentoraz to bolo dovedna  až 21 malých 
Lamačanov. Tí všetci do rúk svojich rodičov 
dostali domovské právo Lamačana a  malý 
darček, každá mamička aj kytičku od staros-
tu P. Šramka. Akciu uviedla M. Šimončičová 
z  MÚ, deťom i  rodičom sa prihovoril starosta 
MČ a  predsedníčka kultúrnej komisie a  po-
slankyňa MZ Marta Janyšková. S  kultúrnym 
programom vystúpili druháci zo ZŠ Malokar-
patské námestie pod vedením Márie Pavlovi-
čovej. Pekný program niektorých rozosmial, 
ale mnohé deti veru aj rozplakal, niektoré aj 
uspal... Na záver spoločná fotka, ledva sa všetci 
na pódium zmestili..

kl

Seniori vo výške 127 schodov     
V máji sa uskutočnil druhý tohtoročný zájazd 
pre seniorov a bol venovaný Skalici, jedinému 
mestu na Záhorí, ktoré dostalo v minulosti titul 
slobodného kráľovského mesta, a ktoré má aj 
na súčasnej mape Slovenska významné posta-
venie. Pri ceste cez Holíč sme si prezreli národ-
nú kultúrnu pamiatku Holíčsky zámok, ktorý 
patrí medzi vrcholné neskorobarokové zámky 
na Slovensku. Jeho súčasný „zúbožený” stav 
vyvolal u mnohých smútok v srdci a slzu v oku. 
Naša ďalšia cesta pokračovala do Skalice. Kaž-
doročne v  tento čas sa tu koná Trdlofest vo 
Františkánskej záhrade, ktorá je z  jednej časti 
ohradená múrom pozostávajúcim zo stredo-
vekého opevnenia. Popri hlavnom programe, 
ktorý je vždy spojený s jedinečnou ochutnáv-
kou skalických vín a  trdelníkov sme si pre-
hliadli mesto a významné kultúrne a sakrálne 
pamiatky. Veď v meste je napr. až 15 kostolov, 
Karner sv. Anny, Kalvária, rotunda sv. Juraja, 
kde sme v  interiéroch obdivovali fragmen-
ty nástenných malieb zobrazujúcich motívy 
z  legiend svätých, obrazy a  sochy rôznych 

významných umelcov. Ďalej to bola radnica, 
mestská knižnica, miestny chudobinec Ctí-
bor, Mittakovský dom, Ledovňa a  jedinečný 
Dom kultúry, pri ktorého zrode stál národo-
vec MUDr. Pavol Blaho, arch. D. Jurkovič a ma-
liar M. Aleš. Po namáhavom výstupe na vežu 
(127 schodov) farského kostola sv. Michala 
Archanjela sa nám naskytol úžasný pohľad. Až 
tu vo výške sme obdivovali krásu slovenského 

kraja a  čulý ruch námestia. V popoludňajších 
hodinách sme sledovali rôznorodý hudobný 
program a pri ňom sme si pochutnávali na zá-
horáckych dobrotách pri lahodnom skalickom 
červenom vínku a  trdelníku. Cestou domov 
sme s napätím fandili našim hokejistom. Ešte 
diaľnica nezažila taký burácajúci autobus. Pre-
žili sme šťastný a nezabudnuteľný deň. 

Marta Janyšková
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TRAMPI LESU                                            
Takýto názov niesla jarná brigáda (21. apríla) 
v  lamačských lesoch na Kačíne. Trampi z Brati-
slavy a  Záhoria, členovia Stráže prírody Brati-
slavského kraja a  turisti navštevujúci dlhodo-
bo “naše lamačské” lesy, sa v zime rozhodli, že 
urobia niečo užitočné pre prírodu v  bratislav-
skom lesoparku pred nadchádzajúcou letnou 
turistickou sezónou. Po dohode s  Mestskými 
lesmi a “lamačským urbariátom” sa 21. 4. stretli 
brigádnici (cca 70 osôb) na Kačíne pri bufete Le-
sanka. Organizátori z radov trampov a strážcov 
prírody rozdelili jednotlivé lokality a rozdali PVC 
pytle na odpadky a brigáda sa mohla začať. Vy-
zbieraný odpad bol zhromaždený a  odvezený 
do pristaveného veľkokapacitného kontajnera, 
ktorý sponzorsky zabezpečila fy Marius Peder-
sen. Za niekoľko hodín bol kontajner úplne na-
plnený. Po dobre vykonanej práci si brigádnici 
posedeli za slnečného počasia pri Lesanke, kde 
zneli krásne trampské piesne až do večera.

Pavol Kováčik

TELEVÍZIA 
A INTERNET 

LEN ZA 
11,90 €

MESAČNE S DPH

SWAN Centrum
Saratovská 6/A, Rustica
841 02 Bratislava
tel: 02/20 999 111
e-mail: rustica@swan.sk
otváracie hodiny: po - pia 11.00-18.00

www.max.sk
www.swan.sk

Míľa pre mamu 2012                          
Tohtoročná bratislavská Míľa pre mamu sa 
uskutočnila na Partizánskej lúke na Želez-
nej studničke za asistencie veľmi chladného 
a upršaného počasia. To sa podpísalo aj pod niž-
šiu účasť v porovnaní s minulými rokmi. Avšak 
našlo sa veľa priaznivcov, ktorých takáto zme-

na počasia, našťastie, nezaskočila a symbolickú 
míľu absolvovali v  pršiplášťoch a  s dáždnikmi 
v rukách. Nad celou akciou prevzal patronát pri-
mátor hlavného mesta Bratislava Milan Ftáčnik. 
Mestskú časť Lamač ako každý rok reprezento-
valo Materské centrum Obláčik. Lamačské ma-
mičky sa rozhodli prezentovať svoje centrum 
výrobkami z tvorivých dielní, fotografiami a pre 
najmenších návštevníkov si pripravili tvorivé 
dielničky, na ktorých si mohli vyrobiť a vyzdo-
biť vlastnú masku, vyfarbiť si vlastnú nálepku, 
či vyrobiť si náhrdelník z  cestovín. Aj napriek 

Jeden rok s vílou                                     
Tak sa volalo predstavenie, s  ktorým sa v  po-
slednú májovú nedeľu v  našom lamačskom 
kine predstavila a deti pobavila teta Kika – Kris-
tína Letková. Na úvod pomohla rozdať diplomy 
a sladkú odmenu všetkým, ktorí nakreslili pek-
ný obrázok z minulého predstavenia a potom sa 
už rozprávka o víle mohla začať. Nebola to iba 
taká obyčajná víla, bola to víla prírodná, ktorá 
mala prácu na jar, v lete, na jeseň i v zime, aby 
všetko fungovalo v prírode tak, ako má. A deti 
jej ako pomocníci radi pri niektorých úlohách 
pomáhali. Na záver divadielka sa znova „lamač-
ské šťastíčko“ usmialo na piatich výhercov.

kl

nepriaznivému počasiu nás v  stánku navštívili 
drobci s rodičmi a prišli nás podporiť aj starosta 
Lamača Peter Šramko a primátor Bratislavy Mi-
lan Ftáčnik.

Daniela Šútovcová, MC Obláčik
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Uznesenie č. 57/2012/VI k  návrhu na zmenu 
organizácie miestneho úradu. MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje zmenu organizácie Miestneho 
úradu Mestskej časti Bratislava-Lamač k  30. 6. 
2012 s počtom pracovníkov 30,25 v členení – 3 
manažéri vrátane prednostu, 15,75 THP pracov-
níkov, 7 opatrovateliek a  4,5 robotníkov – bez 
pripomienok.

Uznesenie č. 58/2012/VI k odbornému stano-
visku miestnej kontrolórky k návrhu závereč-
ného účtu MČ Bratislava-Lamač za rok 2011. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie odbor-
né stanovisko miestnej kontrolórky k návrhu zá-
verečného účtu MČ Lamač za rok 2011 – s pripo-
mienkami .

Uznesenie č. 59/2012/VI k návrhu na schvále-
nie záverečného účtu MČ Bratislava-Lamač za 
rok 2011. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje celo-
ročné hospodárenie MČ Bratislava-Lamač za rok 
2011 v zmysle § 16 ods. 1 zákona č. 431/2002 Z. z. 
o účtovníctve – bez výhrad, B. berie na vedomie 
výsledky audítorskej spoločnosti – s pripomien-
kami.

Uznesenie č. 60/2012/VI k  žiadosti o  započí-
tanie investícií do dlhu na nájomnom – Jaro-
slav Ivančík, vináreň U Jara. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje započítanie trvalej investície do 
priestoru „vináreň U Jara“ v objekte „Dom služieb“ 
vo výške pohľadávky na nájomnom a službách za 
predchádzajúce obdobia do 30. 6. 2012 s tým, že 
nájom sa končí 30. 6. 2012 a všetok hnuteľný ma-
jetok predchádza do majetku MČ po termíne 30. 
6. 2012, B. ukladá prednostke MÚ vyhlásiť verejnú 
obchodnú súťaž na prenájom priestoru o výmere 
76,3 m2 v objekte „Dom služieb“ v termíne do 10 
dní od nadobudnutia právoplatnosti tohto uzne-
senia – bez pripomienok.

Uznesenie č. 61/2012/VI k  žiadosti o  odpus-
tenie zvyšku nájmu za rok 2011 – Dagmar 
Kováčová. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje od-
pustenie zvyšku dlhu na nájomnom za rok 2011 
v  celkovej sume 563 € za podmienky ukonče-
nia nájmu k  31. 12. 2012 s  tým, že nájomné za 
rok 2012 bude zaplatené v  zmysle uznesenia č. 

193/2011/VI zo dňa 16. 12. 2011 – bez pripomie-
nok.

Uznesenie č. 64/2012/VI k  výške platu sta-
rostu. MZ MČ BA-Lamač v  súlade s  § 11 ods. 
4 písm. i) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v  znení neskorších predpisov, § 15 
ods. 2 písm. l) zákona č. 377/1990 Zb. o hlav-
nom meste Slovenskej republiky Bratislava 
v  znení neskorších predpisov a  v  súlade so 
zákonom č. 253/1994 Z. z. o  právnom posta-
vení a  platových pomeroch starostov obcí 
a primátorov miest v znení neskorších zmien 
a  doplnkov. A. ruší uznesenie č. 92/2011/VI zo 
dňa 23. 6. 2011 v časti B ku dňu 31. 5. 2012 , B. 
určuje v zmysle § 3 ods. 1, 2 a § 4 ods. 1 a ods. 
2 zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení 
a platových pomeroch starostov obcí a primáto-
rov miest s účinnosťou od 1. 6. 2012 výšku pla-
tu starostu Mestskej časti Bratislava-Lamač pre 
rok 2012 vo výške súčinu priemernej mesačnej 
mzdy zamestnanca v  národnom hospodárstve 
vyčíslenej na základe údajov Štatistického úradu 
Slovenskej republiky za predchádzajúci kalen-
dárny rok, ktorá je za rok 2011 určená sumou 786 
§ a násobku podľa § 4 ods. zákona č. 253/1994, 
teda 2,34. Takto určený plat starostu Mestskej 
časti Bratislava-Lamač zaokrúhlený na celé euro 
nahor je 1 840 € mesačne, pričom za obdobie od 
1. 1. 2012 do 30. 5. 2012 ostáva plat starostu na 
úrovni 2 000 EUR – bez pripomienok

Uznesenie č. 65/2012/VI k  dopravnej situácii 
v  MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. 
ukladá prednostke MÚ zabezpečiť vymaľovanie 
žltých čiar okolo obratiska zastávka Segnáre, B. 
ukladá prednostke MÚ zabezpečiť osadenie 
stĺpikov na Zhorínskej ulici pri bývalom dome 
kultúry, C. ukladá prednostke MÚ zabezpečiť vy-
pracovanie návrhu prejazdu motorových vozidiel 
ulicami starého Lamača v  správe mestskej časti 
len obyvateľmi s  trvalým pobytom v Lamači, D. 
žiada starostu okamžite rokovať so spol. Baumax 
o poskytnutí príspevku na prevádzku autobuso-
vej linky č. 130, E. ukladá rokovať s primátorom 
hl. mesta o  poskytnutí finančných prostriedkov 
na obstaranie nezávislej analýzy alternatívnych 
návrhov riešenia križovatky pri Pantlovi, riešení 

kritickej situácie na úseku Lamačskej cesty (vý-
jazd z  tunela – zastávka Žst Lamač) s  návrhom 
na čiastočné rozšírenie Lamačskej cesty o  jeden 
jazdný pruh a  obnovení dopravného znače-
nia a  návrhu riešenia parkovania pri kúpalisku 
v zmysle návrhu KFPAD zo dňa 23. 4. 2012, prie-
chod pri Lidli, F. ukladá prednostke MÚ pripraviť 
písomný materiál s  fotodokumentáciou o kritic-
kých stavoch chodníkov a  ciest vo vlastníctve 
hl. mesta SR na území MČ Lamač a  zaslať na 
magistrát hl. mesta SR s termínom do 20. 5. 2012 
a následne písomne informovať príslušné komi-
sie a taktiež MZ na rokovaní dňa 21. 6. 2012 a G. 
žiada starostu rokovať s  vlastníkmi pozemkov 
v  lokalite Staré záhrady v súvislosti s vybudova-
ním prístupovej cesty v nadväznosti na výstavbu 
cyklistického štadióna – bez pripomienok.

Uznesenie č. 66/2012/VI k informatívnej sprá-
ve o postupoch prác na ÚPD zóny Malokarpat-
ské námestie a ÚPD zóny Zečák. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie informatívnu správu 
o ÚPD zóny Malokarpatské námestie a ÚPD zóny 
Zečák a B. žiada starostu predložiť písomnú do-
hodu vlastníkov, resp. investorov o spolufinanco-
vaní ÚPD zóny Zečák a výdavkov súvisiacich s jej 
obstarávaním na nasledujúce rokovanie MZ dňa 
21. 6. 2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 67/2012/VI k informatívnej sprá-
ve o  Polyfunkčnom bytovom dome Lamač-
-Podháj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie informatívnu správu o Polyfunkčnom dome 
Lamač-Podháj – s  pripomienkamim a  B. žiada 
starostu pozvať p. Satka na rokovanie MZ dňa 
21. 6. 2012 a vyhotoviť prepis zvukového zázna-
mu z rokovania MZ 16. 12. 2003 k problematike 
stavby bytového družstva Podháj, C. predložiť 
informáciu o návrhu vlastníkov o ďalšom osude 
bloku C tejto stavby na nasledujúce zasadnutie 
zastupiteľstva – bez pripomienok

Uznesenie č. 69/2012/VI k  digitalizácii kina 
Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 1. zme-
nu rozpočtu: a) zníženie Programu 4 Služby obča-
nom, podpogram „miestne noviny“ o 1 900 EUR, 

Výber z uznesení zo zasadnutia MZ 3. 5. 2012:                                                                                                      
záverečný účet, plat starostu, dopravná situácia

Na úvod májového zasadnutia zastupiteľstva 
bola búrlivá diskusia o programe rokovania, pre-
tože MÚ predložil záverečný účet za rok 2011,  až 
priamo na zastupiteľstvo poslancom a neprešiel 
rokovaním finančnej komisie, tak ako aj nebola 
k dispozícií kompletná audítorská správa, napo-
kon aj tento bod do programu poslanci schválili. 
Program rokovania bol upravený viacerými po-
slaneckými návrhmi.
Poslanecký klub SMER-SD žiadal k tomuto bodu 
zvolať mimoriadne zasadnutie zastupiteľstva 
z dôvodu nedoručenia audítorskej správy a výro-
ku pred zastupiteľstvom na preštudovanie a tak-
tiež z dôvôdu výroku audítora, že ho schvaľuje 
s výhradami. Klub KDH bol za to, aby sa o záve-
rečnom účte hlasovalo hneď. Z dôvodu potreby 
schváleného účtu pre projekt revitalizácie škol-
ského dvora, sa poslanci klubu Smer hlasovania 
nezúčastnili. Pri hlasovaní väčšinou –  4 hlasmi 
z 5-tich, tento materiál prijali.
Vznikla debata aj o prideľovaní dotácií a ich ná-

slednej kontrole, aby sa aj spätne dalo zistiť, či 
sa pridelené prostriedky využili na to, čo uvádza 
zmluva. Predložený materiál kontrolórky o  ude-
ľovaní dotácií za rok 2011 bol z rokovania stiah-
nutý na dopracovanie.
Mestská polícia predložila situačnú správu za me-
siac marec. Poslanci požiadali o vyššiu kontrolu 
v  určitých lokalitách, lebo v Lamači sa pohybuje 
viac bezdomovcov, ako aj viac Rómov, ktorí sa 
grupujú hlavne oblasti pod Zečákom. Dobrovoľné 
hliadky, ktoré by pomohli mestskej a štátnej polícii 
by boli určite prínosom. Hovorilo sa aj o nedosta-
vanej nemocnici na Rázsochách, kde sú skládky 
a  nebezpečenstvo pre ľudí. Poslanec Pavol Čech 
upozornil na psičkárov a ich pravidelnú kontrolu 
pri venčení a plnení VZN o čistení po svojich psoch.
Miestna kontrolórka predložila správu o kontrole 
financovania zimnej údržby v sezóne 2011-12, 
poslanci ju prijali bez pripomienok. Po obedňaj-
šej prestávke rokovali poslanci o zmene platu sta-
rostu MČ. Predseda finančnej komisie R. Olekšák 

navrhol znížiť plat starostu o 11 % na minimálny 
plat starostov obcí. Dôvodom bolo šetrenie v ce-
lej našej mestskej časti, ale aj problémy s prácou 
starostu a miestneho úradu. Poslankyňa R. Ocil-
ková však navrhla, aby plat starostu zostal na te-
rajších 2 000 eurách. Napokon bol plat schválený 
od 1. 6. 2012 na sumu 1 840 eur. 
Ďalším bodom rokovania bola dopravná situácia 
na Vrančovičovej ulici a riešenie jej križovatky, 
ale aj riešenie linky č. 130 a otočky na križovatke 
Segnáre, kde stoja neustále autá a zabraňujú 
otáčaniu autobusov. Takisto treba doriešiť par-
kovanie v okolí kúpaliska Lamač a prejazd áut 
cez starý Lamač. Ďalším bodom bola informá-
cia o  polyfunkčnom dome Podháj, kde sa všet-
ci vlastníci v tomto bytovom dome dohodli na 
prijatí úveru tak, aby bol bytový dom do konca 
roka 2012 dobudovaný. Poslanec R. Olešák opäť 
požiadal starostu, aby opäť pozval p. Satka na 
najbližšie rokovanie MZ.

kl

Informácie zo zasadnutia MZ 3. mája 2012                                                                                                              

Pokračovanie na str. 7
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V apríli a máji sa v Lamači narodili: 

23.4.  Samuel Kakaš
24.4. Lukáš Čukan
27.4.  Matej Zelman
30.4.  Daniel Száraz
5.5.  Filip Droják
5.5.  Ján Szabo
15.5.  Magdaléna Páleníková
20.5.  Lea Bónová

Jubilanti v júni                                        

 Paulína Dovičičová 95
 Dagmar Chmelová 93
 Anna Vajcíková  90
 Mária Sláviková 90
 Ladislav Balaga 89
 Mária Boskovičová 89
 Anton Sporina 88
 Zuzana Vicianová 88
 Vladimír Juríček 86
 Jozefína Ježovičová 86
 Miroslav Mikulecký 85
 Edita Kissová 85
 Marta Makovínyová 85
 Hedviga Mitošinková 85
 Ladislav Kročan 84
 Zoltán Matej 84
 Július Lihocký 84
 Ladislav - Ján Sojka 84
 Libuša Černá 84
 Mária Pelešková 84
 Milan Donoval 83
 Gejza Krištof 83
 Janka Slobodová 83
 Hedviga Pazdúrová 83
 Vladimír Baňacký 82
 Matilda Martvoňová 82
 Alojz Dano 81
 Štefan Pilárik 81
 Ladislav Piatrik 81
 Danuše Bogdaňová 81
 Irena Repová 80
 Pavlína Dedičová 80
 Margita Šemetková 80
 Pavol Jánoš 79
 Júlia Letovancová 79
 Bohumil Krajačič 78
 Klára Sitárová 78
 Mária Bruteničová 78
 Oľga Boskovičová 78
 Magdalena Kollárová 78
 Ondrej Grečmal 77
 Eduard Minarovič 76
 Elena Simonová 76
 Ľudovít Kovačič 76
 Pavo Huťka 75
 Ľudovít Hrdina 75
 Ľubomír Vidošovič 75
 Marta Smoláková 75
 Lýdia Králová 75
 Eva Dostálová 75

b) navýšenie Programu 10 Kultúra, podpogram 
„Kino“ o 1 900 EUR v časti kapitálové výdavky – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 77/2012/VI k  návrhu na vypra-
tanie bytu na Studenohorskej ulici č. 61/8 
Juraj Janeček. MZ MČ BA-Lamač A. žiada sta-
rostu, aby vyzval Juraja Janečka o predloženie LV 
nehnuteľnosti, ktoré má byť predmetom uspoko-
jenia pohľadávky MČ BA Lamač voči J. Janečkovi 
s tým, že do 18. 6. 2012 J. Janeček uhradí všetky 
poplatky za nájomné a  služby za celý rok 2012, 
B. žiada materiál opätovne predložiť na júnové 
MZ – bez pripomienok.

Uznesenie č. 78/2012/VI k  informatívnej 
správe o projekte „Voľnočasový areál s multi-
funkčným využitím – Lamač“. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informatívnu správu o pro-
jekte „Voľnočasový areál s multifunkčným využi-
tím – Lamač“ – bez pripomienok.

Biodpad patrí do kontajnerov                                                                                     
Veľkokapacitné kontajnery na biologicky rozložiteľný odpad budú v období od 1. do 29. júna 
2012 pristavované za budovou MÚ – Lamač v nasledujúcich termínoch:

Čo patrí a nepatrí do kontajneru na BRO:
Patria sem: zvyšky ovocia a zeleniny, šupky zo zeleniny a ovocia, kvety, tráva, seno, slama, lístie, 
drobné konáre, mladá burina, piliny, hobliny, neupravované drevo.
Nepatria sem: šupky z citrusového ovocia, mäsité zvyšky jedla, kosti, kamene, cigaretové ohor-
ky, igelity a iné plasty, syntetické tkaniny, kovy, stavebný materiál, lakované dosky, nábytok, elek-
troodpad a iný nebezpečný a chemický odpad ako sú motorové oleje, farby, rozpúšťadlá, lieky 
a pod.

Pristavenie Deň Vývoz Deň Miesto pristavenia

 1. 6. 2012 piatok  4. 6. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

15. 6. 2012 piatok 18. 6. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

29. 6. 2012 piatok  2. 7. 2012 pondelok MÚ Malokarpatské nám. 9 

dokončenie zo str. 6

Deň Zeme v ZŠ: sťahovali aj žabky
Na úvod treba povedať, že pre žiakov školy to ne-
bol jeden deň – Deň zeme. Boli to viaceré aktivity, 
ktoré pokračujú dodnes. Žiaci sa zapojili do ak-
tivít projektu Strom života. Boli pomáhať na Že-
leznej studničke so sťahovaním žiab a vykonávali 
odborné činnosti spojené s  projektom Beagle, 
v ktorom sa venovali stromom a vode. 48 žiakov 

získalo diplom za vynikajúcu prácu v súťaži Týž-
deň pre vodu. Toto ich motivovalo zapojiť sa do 
pokračovania súťaže v Týždni pre Zem. V týždni 
od 23. do 27. apríla sme si pripravili svoj Týždeň 
Zeme. V  pondelok sme otvorili aktivity vysiela-
ním do rozhlasu. Piataci si pripravili okienko ku 
Dňu Zeme. Zároveň sme odštartovali brigádnic-
ký týždeň. V rámci neho sme upratali okolie ško-

ly a školské ihrisko. Triedy mali rozdelené úseky 
a zadelené dni na brigádu. Každá trieda vynies-
la minimálne tri vrecia odpadu. V  utorok začali 
triedne kolektívy pracovať nad návrhmi projektu 
ihrísk. Pri budove školy sú dve plochy, kam cho-
dia deti cez veľkú prestávku. A tak sme rozbehli 
aktivity, ktoré by napomohli k  možnému zapo-
jeniu sa do projektov, hľadaniu sponzorov na 
opravu daných priestorov. V  piatok zástupcovia 
jednotlivých tried prezentovali svoje návrhy pred 
porotou, v ktorej bol starosta Lamača, zástupky-
ne firmy Ikea a vedenie školy. 

 Alena Petáková,
riaditeľka školy



Program kina na jún 2012                                    

 2. 6. VŠETKO, ČO MILUJEM – Film sleduje 
štyroch priateľov v ich snahe sformovať 
punkovú skupinu. PL, čierna komédia, 
tit., 95 min, 18. h, 2,50 €

 3. 6. ŠMOLKOVIA – Dobrodružstvo už ne-
môže byť väčšie. USA, slov. dab.,102 
min, 18. h, 2,50 €

 6. 6. 4 SLNKÁ – Príbeh rodiny z  menšieho 
českého mesta a  ich priateľov. ČR, ko-
média, 105 min., 18. h, 2,50 €

 9. 6. VRESKOT 4 – Najdesivejšia hororová 
séria je späť! USA, tit., 111 min., 18. h, 
2,50 €

10. 6. TROU DE FER – Železná diera. Film 
sprístupňuje divákom pohľad na ne-
zvyčajný prírodný úkaz – jeden z najdi-
vokejších kaňonov sveta. SR, dokument 
(Barabáš), 55 min., 18. h, 2,50 €

16. 6. MOZARTOVA SESTRA – Génius nebol 
iba jeden. Fr., tit., dráma, 120 min., 18. h, 
2,50 €

17. 6. LURDY – Film Lurdy je krutý príbeh. 
Chorí ľudia z  celého sveta prichádzajú 
na toto posvätné miesto. Fr., Nem., Rak., 
tit., dráma, 96 min., 18. h, 2,50 €

23. 6. KÝM SPÍŠ – Denne sa prebúdzate do 
bezpečia svojho domova. Ale na ako 
dlho je bezpečný? Špan., tit., 100 min., 
18. h, 2,50 €

24. 6. HITLER V HOLLYWOODE – Biografický 
dokument o  Micheline Presle sa mení 
na napínavé pátranie po dlho ukrytej 
pravde a  európskej kinematografii. Fr., 
Belgicko, tit., 85 min, 18. h, 2,50 €

30. 6. AMERICAN TRANSLATIAN – Obaja sa 
milujú. On zabil. Ona o  tom nič nevie... 
Fr., tit., dráma, 109 min., 18. h, 2,50Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač    

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 8:00 – 12:00 
Streda 7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok 8:00 – 11:00
Piatok 8:00 – 11:00
PODATEľňA
Pondelok 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok 7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTÍN
Pondelok 8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok 8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda 8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Štvrtok 8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Piatok 8:00 – 11:00

Riadková inzercia                                                         

• Ján Polák, vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a  práčok, vŕtanie dier do panelov. 
0905 627 321

• Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkendy. 0905 429 097, 0911 429 097

Program MC Obláčik na jún                                   

2. 6.: Deň detí – maľovanie na tvár – Akcia 
organizovaná MÚ Lamač v spolupráci s MC Ob-
láčik. Uskutoční sa na Malokarpatskom námestí 
v Lamači. 

6. 6. o  10. h: Podporná skupina dojčenia. 
Téma: Dojčím štvorročné dieťa extrém alebo 
prirodzený vývoj? Porozprávajte nám svoj ná-
zor, skúsenosti, podeľme sa o fakty. Prihlásenie 
sa na: 0949 429 752 – vedie laktačná poradkyňa 
Lujza Servanská

8. 6. o 10. h: Tvorivé dielne pre deti – Zvieratká 
zo štipcov. Prihlásenie sa na: belovova@seznam.cz

13. 6. o 10. h: Prednáška: Starostlivosť o zúb-
ky. Prihlásenie sa na: mcoblacik@materskecen-
tra.sk

13. 6. o 18. h: Tvorivé matky – Darčekové škatuľ-
ky. Prihlásenie sa na: belovova@seznam.cz

14. 6. o 10,30 h: Schôdza členiek, sympatizan-
tov a dobrovoľníkov. Príďte medzi nás aj vy!

16. 6. od 9. do 12. h: Cesta rozprávkovým le-
som – dobrodružné predpoludnie pre celú ro-
dinu. Určite sa oplatí prísť!

20. 6. o  9. h: Prednáška: Ako sa hrať s  deťmi 
do 1 roka, prednáša Mgr. Janka Farkašová, PhD. 
špeciálna a  liečebná pedagogička Centra špe-
ciálnopedagogického poradenstva, Karpatská 1, 
Bratislava. Prihlásenie sa na: cross@bananatel.sk 

  mesačník samosprávy Mestskej časti Bratislava-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, tel.: 64 78 00 65. Redakčná rada: Ing. Gabriela Bizoňová (predsedníčka), MVDr. Pavol Čech, 
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska na jún 2012                                       
 
6. 6. 14. – 16. h prednáška: Angličtina 

na cesty – na dovolenku
13.6. Pre nepriazeň počasia opakujeme 

opekačku na Kačíne, odchod od 
klubu na Heyrovského č. 2 o 10. h

14. 6. 14. h výbor MO JDS
20. 6. Prehliadka Lodenice a dunajských 

ramien,
 Odchod od klubu na Heyrovského 

č. 2 o 13 h.
27. 6. Stretnutie členov o  15. h. v  kine 

Lamač, Bezpečnosť starších a osa-
melých

Žiadame svojich členov, aby si členský prí-
spevok na rok 2012, vyrovnali čo najskôr.

Založili sme si vlastnú mailovú adresu: Jed-
notadochodcov.podhaj@gmail.com, na ktorú 
nám môžete posielať svoje návrhy a  podnety 
a tiež čo vás trápi a s čím si neviete rady.

Pozvánky na jún 2012                                         

 2. 6. 10. – 13. h – Deň detí, Malokar-
patské námestie

11. 6. Zájazd rodičov s deťmi
16. 6.  17. h – Deň otcov, kino Lamač
17. 6.  11. h – Divadielko pre deti, kino 

Lamač
18. 6.  Zájazd seniorov, Podhájska 

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač                      

Finačná a Stavebná 11. 6., Sociálna 12. 6., Kul-
túrna 13. 6., Životného prostredia 14. 6., Škol-
ská 14. 6.

Dúha – Tábornícky oddiel Carrigo 
vás pozýva na svoje akcie                                           

2. 6.  Deň detí, organizácia hier pre lamačské 
deti, hry 10. – 13. h, na námestí

6. 6.  Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa La-
mač, 18. – 19,30 h, telocvičňa ZŠ Lamač

9. a 10. 6. Výprava do Malých Karpát – Volho-
visko, spanie v stanoch, jedlo na prírod-
nom ohni

13. 6.  Schôdzka, 16,30 – 18. h, klubovňa, 18. – 
19,30 h, telocvičňa ZŠ Lamač

20. 6.  Schôdzka, 16.,30 – 18. h, klubovňa,18. – 
19,30 h, telocvičňa ZŠ Lamač

23. 6.  Deň detí – Country Rag Day – program 
pre deti v Záhorskej Bystrici, 12. – 18. h

27. 6.  Schôdzka, 16,30 - 18. h, klubovňa, 18. – 
19,30 h, telocvičňa ZŠ Lamač

30. 6. a 1. 7. Výprava do Malých Karpát – Vol-
hovisko

Knižnica pozýva                                                       

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Nie je to obvykle lúčiť sa v mest-
skej časti s  bezdomovcom. Pri 
Diane Dianovej, ktorá tragicky 
zomrela na lamačskej želez-
ničnej stanici, prosím o  tichú 
spomienku. Kto z  nás nepoznal 

ochotne pomáhajúcu osobu pri dverách ob-
chodu Tesco expres?

P. Šramko

Prosíme obyvateľov Lamača, aby sa zapojili do ankety na www.lamac.sk, ktorá nám pomôže 
v rozhodovaní o umiestnení pódia na Rozálskych hodoch 2012.


